
sapiens, sapientis moder, pameten

vivo, is, ere, vixi, victum živim

regio, onis F kraj, okrožje

congrego 1 avi, atum zbiram (v čredo), združim

curo 1 avi, atum skrbim

moneo 2, monui, monitum opominjam, svarim

vinco 3, vici, victum zmagam, premagam

perdo 3, perdidi, perdidum izgubim, zapravim

expello 3, expuli, expulsum izženem

cupio 3, cupivi, cupitum želim, hočem

oppugno 1, avi, atum oblegam, napadam

postquam ( + indikativ) potem ko

usque ad ( + ak.) tja do

animus, I M misel, mišljenje; duh

pax, pacis F mir

colo 3, colui, cultum gojim; negujem, skrbim za; častim

ADVERB (vprašalnica KAKO?) – lepo, zvesto

Končnice: 

 -E

o Pridevniki I. razreda (ki grejo po 1. in 2. dekl., imajo 3)

o Superlativi

 -ITER

o Pridevniki II. Razreda (po 3. dekl., imajo  2 obliki)

 -ER

o Če se osnova končije na “-nt”

PRIMERI:

pozitiv komperativ superlativ

IUSTUS 3 iuste iustius iustissime

MISER 3 misere miserius miserrime

PULCHER 3 pulchr
e

pulchrius pulcherrime

INFINITIV PREZENTA PASIV

I.    amare  amari

II.  docere  doceri

III. capere  capi      !

IV. audire  audiri

INFINITIV PERFEKTA AKTIV

perfektova osnova  + -isse: 

amavisse

cepisse

iuvisse

INFINITIV PERFEKTA PASIV

PPP + (acc.) + esse:

M.  amatum esse

F.   amatam esse

N.  amatum esse

KONJUKTIV (naj delam)

PREZEN
T

AKTIV

-m

-s

-t

-mus

-tis

-nt

PASIV

-r

-ris

-tur

-mur

-mini

-ntur

--------------

IMPERFEKT

na aktivni 
infinitiv 
prezenta damo
končnice 
prezentovega 
konjuktiva.

capio  capere 
 caperem,

caperes, …

caperer, 
capereris, …

PERFEKT

AKTIV

-erim

-eris

-erit

-erimus

-eritis

-erint

PASIV

-tus sim

-tus sis

-tus sit

-ti simus

-ti sitis

-ti sint

----------------
-

PLQP

AKTIV

-issem

-isses

-isset

-issemus

-issetis

-issent

PASIV (PPP +)

essem

esses

esset

essemus

essetis

essent

----------------

A: na pf. Osn. 

CUM NARRATIVUM (HISTORICUM)

Pomeni “ko”

 konjuktiv impf.  istodobnost

 konjuktiv plqpf.  preddobnost

PARTICIP PREZENTA AKTIVA (ljubeč,…)

OBRAZILO (prez. osnova) 

           +

*   -ns (nom. sg.)

*   -ntis (gen. sg.) 

amo  amans (ljubeč)

habeo  habens (tisti, ki ima)

mitto  mittens (pošiljajoč)


